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المستخلص

محدد             - بشكل برمجيات، ال تطوير منهجيات من نوعين دراسة هو البحث هذا من  الهدف

   - اجل         من الخفيفة برمجيات ل ا تطوير ومنهجيات لتقليدية ا لبرمجيات ا تطوير  منهجيات

         . أفضل    لختيار عمل إطار اقتراح هو آخر هدف هناك البعض بعضهما مع  مقارنتهما

. المعطى     لمشروع ل خفيفة برمجية منهجية

  . تم         وكذلك والخفيفة لتقليدية ا لبرمجيات ا تطوير منهجيات من بعض استعراض  تم

. والخفيفة          يدية لتقل ا برمجيات ل ا تطوير منهجيات من كل وعيوب خصائص استعراض

تطوير             منهجيات بين والختلف لتشابه ا أوجه بعض إيجاد تم المقارنة هذه خلل  ومن

. الخفيفة        لمنهجيات ا بعض بين وكذلك والخفيفة، لتقليدية ا برمجيات ال

أن             يمكن الخفيفة برمجيات ل ا تطوير منهجيات أن المقارنة هذه خلل من ِجد ُو  وكذلك

المشاريع           أما الحجم، لمتوسطة وا الصغيرة لمشاريع ل بالنسبة عديدة فوائد ذات  تكون

. يها         عل تسيطر التي هي يدية لتقل ا لمنهجيات ا أن فنلحظ كبيرة ل ا

أنسب                اختيار اجل من وذلك عمل إطار اقتراح هو البحث هذا في ليه إ لتوصل ا تم  ما

الخفيفة           برمجيات ل ا تطوير منهجيات من مجموعة بين من برمجيات ل ا لتطوير  منهجية

. المعطى  لمشروع ل

تطبيق              مثل عليها الضوء إلقاء من لمزيد ل تحتاج المجال هذا في لمواضيع ا بعض  هناك

    . لتقييم       لتجريبية ا الدراسات كذلك لبرمجيات ا إنتاج شركات في المقترح العمل  إطار

برمجيات       ل ا تطوير منهجيات استخدام وإمكانية ية ل لتقليديةفعا .ا السودان    في  والخفيفة

  .(  ) دراسة        وكذلك والجودة إنتاجية ل ا مثل لبرمجيات ا تطوير منهجيات أداء مقارنة  وكذلك

. واحدة         منهجية لعمل منهجيات عدة تهجين أو دمج إمكانية
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ABSTRACT

The  objective  of  this  thesis  is  to  study  two  types  of  software  development 

methodologies,  more specifically  – traditional  software  development  methodologies 

and agile software development methodologies – to compare them together. Another 

goal is to propose a framework for selecting suitable agile methodology for a given 

project. 

Some of traditional and agile methodologies were presented. Also the characteristics 

and limitations of each methodology were introduced.

It  was  found  some  similarities  and  differences  between  traditional  and  agile 

methodologies. Also the similarities and differences were found between some of the 

agile methodologies.

Also it was found that agile methodologies can provide good benefits for small-scaled 

and  medium-scaled  projects  but  for  large-scaled  projects  traditional  methods  seem 

dominant.

The achievement of this thesis is a framework for selecting most suitable agile software 

development methodology for a given project were proposed.

Other areas that need to be explored are the implementation of framework in software 

development company. Also empirical studies for evaluating the effectiveness and the 

possibilities  of  using  traditional  and  agile  software  development  methods.  Also 

comparing  the  performance  of  the  software  development  methods  (for  example; 

productivity and quality aspects). The studies of the combinations of different methods 

and process content are also other area of study.
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